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Marc is, zoals ze dat hier noemen, de grounds-
man die specifiek op het fraaie stadionveld van 
KFC Dessel Sport de lijnen trekt. Zijn collega-
vrijwilligers doen dat op de rest van het com-
plex. Deze Vlaamse groundsman blijkt even-
eens een fanatiek liefhebber van Nederlands 
voetbal te zijn. Hij bezit namelijk alle exempla-
ren van Voetbal International die sinds 1980 
uitkwamen. Ik daag hem uit: ‘Waarom liefheb-
ber van onze manier van voetballen in de eredi-
visie?’ Marc antwoordt hierop: ‘Ik kan genieten 
van de manier waarop jullie aanvallen uitvoe-
ren. Dat doen jullie beter dan wij in Vlaanderen. 
Maarrr… jullie verdediging is knudde. En goede 
keepers zijn bij jullie ook schaars.’ Aangezien 
het plaatsje Dessel net over de grens ligt, 
bezoekt Marc in ons land regelmatig een wed-
strijd. Ontegenzeggelijk kan deze groundsman, 
die al 27 jaar als vrijwilliger bij KFC meedraait, 
meepraten over goed sportveldonderhoud.

Geen ondersteuning
Marc roert dan ook meteen het grote ver-
schil aan tussen de amateurcomplexen in 
Vlaanderen en in Nederland: ‘Bij jullie investeert 
een voetbalclub in het onderhoud van de 
velden, vaak ondersteund door de gemeente. 
In België investeren voetbalclubs bij voorkeur 
in de spelers van teams. Onderhoud komt 
dan op de tweede plek. Dat geldt ook hier. 
Wij zien hier, bij Belgische clubs, veel goede 
Nederlandse amateurvoetballers die gelokt 
door geld in onze amateurteams spelen. 
Veldonderhoud is bij veel voetbalclubs een 
sluitpost. Wij werken op dit voetbalcomplex 
met machines uit Nederland die bij jullie lang 
geleden zouden zijn ingeruild. Een vrijwilliger 
houdt ze gangbaar. En wat het onderhoud van 
de velden betreft: dat wordt volledig op vrijwil-
lige basis gedaan door Johan, Rob en mezelf, 
zonder enige vergoeding. We spenderen hier-
aan gemakkelijk tot twintig uur per week per 
persoon. Alleen groot onderhoud, waaronder 
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vertidrainen, laten we door een aannemer uit-
voeren.’

Begrip kweken
De last die deze drie vrijwilligers op hun schou-
ders torsen, is vrij hoog. Maar ze doen het met 
plezier, glimlachen ze. En het is te hopen dat ze 
hiervoor voldoende waardering krijgen, want 
vrijwilligerswerk is nooit vrijblijvend. Alle drie 
beamen ze wel eens aangesproken te worden 
op de manier waarop zij dit vak uitoefenen. 
Rob zegt: ‘Bijvoorbeeld dat een tegenpartij niet 
begrijpt waarom ze hun warming-up voor een 
match niet op het stadionveld mogen doen. 
We laten hen dit, net als ons eerste team, doen 
op een van de zeven andere natuurgrasvelden 
op het complex. Dit alles om het stadionveld 
zo veel mogelijk te sparen.’  Er bestaan dus 

gezonde belangenverschillen tussen de drie 
vrijwilligers en de verschillende gebruikers van 
de velden: club, coaches, (jonge) spelers die 
steeds mondiger worden, scheidsrechters en 
trainers. Johan: ‘Een clubblad kennen we hier 
niet. Dat zouden we goed kunnen gebruiken 
om meer begrip te kweken voor het werk dat 
we als groundsmen doen. Tenslotte zorgen we 
er elke keer weer voor dat de grasmat er zo 
goed mogelijk bij ligt, ondanks de beperkte 
middelen. De intensiteit waarmee de velden 
bespeeld worden, is sinds de coronacrisis ove-
rigens omlaaggegaan. Dat komt door de daling 
van het aantal jeugdteams.’ Het gras van het 
stadionveld, waarop eens in de veertien dagen 
een wedstrijd plaatsvindt, is dus heilig voor 
deze drie heren. Dat moet dus wel in topcondi-
tie zijn. We gaan het bekijken.

‘Salesteam voor de belijningsproducten
is uitgebreid’
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De vrijwilligers (v.l.n.r.) Marc, Johan en Rob

Opperlijnentrekker Marc, al 27 jaar vrijwilliger

bij KFC Dessel Sport
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Opvallende grasmat
Het hoofdveld van KFC Dessel ligt er als een 
plaatje bij, met een opvallend dikke, dichte 
grasmat waarin je geen enkel onkruidje zult 
vinden. ‘80 procent Engels raai, 20 procent veld-
beemd,’ weet Rob. ‘Dat er wat bloeistengels van 
straatgras de kop opsteken, is onvermijdelijk. 
Wij maaien alle velden op 2 tot 3,5 centime-
ter met een kooimaaier die een werkbreedte 
heeft van 260 centimeter. In het groeiseizoen 
is dat vijf tot zes keer. En desnoods maaien we 
kort voor de match nog een keer. Alleen op 
het stadionveld voeren we het maaisel af. Na 
een match herstellen we met zijn drieën de 
speelschade, zoals het terugleggen van plag-
gen. Ook hierbij dus zonder hulp van anderen. 
Daarna zetten we de beregening aan. De daar-
opvolgende dag rollen we het veld met een 
zware rol achter onze tractor, zodat het hele 
veld weer goed vlak is. En dan beginnen we 
weer met maaien, waarbij we altijd afhankelijk 
zijn van de weersomstandigheden. Net als op 
golfbanen sweepen wij, wanneer nodig, eerst 
de dauw van het veld als we willen maaien. 
De kleine druppels vallen dan op de bodem, 
zodat de grassprieten sneller opdrogen. Dat 

sweep-apparaat hebben we als vrijwilligers zelf 
gemaakt met een paar houten balken en een 
sleepnet dat we achter de tractor bevestigen.’

Een vak!
De lijnen op de fraaie grasmat in het stadion 
lijken sterk vervaagd, c.q. weggemaaid. Dat is 
absoluut geen wonder. De laatste wedstrijd 
vond namelijk tien dagen eerder plaats. Marc, 
de opperlijnentrekker hier, wijst erop dat je de 
lijnen wel degelijk ziet als je een iets andere 
lichtinval opzoekt. Belgische scheidsrechters 
zijn heel kritisch op scherpe en rechte lijnen 
volgens hem. Belijning is een vak apart en 
vraagt expertise. Marc spreekt uit ervaring en 
belijnt met kennis van zaken. Zonder de lijnen 
opnieuw met koorden uit te zetten, gaat hij 
met de kant-en-klare belijningsverf en bijhoren-
de belijningskar van Selectline aan de slag om 
de lijnen aan te scherpen. Marc: ‘Mijn geheim 
om een kaarsrechte lijn te hebben, is: lopend 
met de zon in de rug, tien meter vooruitkijkend 
en met één oog op een plek op de reclamebor-
den aan het eind van het veld. Op dit hoofdveld 
ga ik een keer heen en een keer terug met die 
belijningskar. Mocht ik toch een klein bochtje 

ontdekken in de reeds getrokken lijn, dan kan 
ik dat zo herstellen. En zodra de lijnen echt niet 
meer zichtbaar zijn, zet ik ze opnieuw uit met 
koorden vanaf een paar vaste punten.’

Belijningsverf
Voorheen gebruikte KFC Dessel een vochtrijk 
belijningsproduct dat in grote volumes van 
ongeveer 500 liter tegelijk werd aangeleverd. 
Tegenwoordig werken ze met een kant-en-klaar 
product dat in jerrycans van 10 liter, gemaakt 
van gerecycled materiaal, verkrijgbaar is. Het 
product dat ze gebruiken, heet Selectline Ready 
Go en wordt rechtstreeks door de Nederlandse 
producent Lumiforte geleverd. ‘Door relatief 
kleine batches te bestellen, twintig jerrycans 
tegelijk, zorg ik ervoor dat de belijningsverf 
altijd vers is,’ verduidelijkt Marc. ‘De bestand-
delen krijgen dan niet de kans uit te zakken, 
wat overigens nooit voorkomt. Het product kan 
gemakkelijk een seizoen op voorraad staan. 
We schudden overigens wel even voor gebruik. 
Zo’n jerrycan zet ik op de belijningskar en ik 
kan daarmee in één keer drie velden belijnen. 
Je steekt de aanzuigslang met een filter, een 
soort ondergedompelde snorkel, in de con-
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Dimitri Daeseleire (links) met vrijwilligers
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tainer. Een elektrisch aangedreven pompje in 
de belijningskar zuigt de belijningsverf op en 
perst dit met een constante snelheid door een 
sproeikop. Deze is aangebracht tussen/boven 
twee dunne geleidingschijven.’

‘De sproeikop geeft een kegelvormig spuit-
beeld, wat voor een scherp afgetekende lijn 
zorgt doordat alle grassprieten optimaal 
geraakt worden. De constante snelheid waar-
mee je rijdt als je het product aanbrengt, moet 
je als lijnentrekker goed aanvoelen. Zoals je 
kunt zien, staat er nu een net zo grote jerrycan 
met water op de belijningskar. Zodra we stop-
pen met aanzuigen van de belijningsverf, gaat 
de aanzuigslang in die jerrycan met water om 
de hele belijningskar inwendig weer schoon te 
spoelen. Dat is van zeer groot belang. Bij een 
vervuilde machine, bijvoorbeeld door een iets 
verstopte sproeikop, komt de geconcentreerde 
belijningsverf niet goed op het gras terecht. 
We zijn heel tevreden over deze kant-en-klare 
belijningsverf; we hoeven nu lang niet zo vaak 
terug naar de opslag om de lijnentrekker van 
nieuwe verf te voorzien. Bovendien ging dat 
altijd veel lastiger dan sinds we met die 10 liter-
jerrycans van Lumiforte werken.’

Het merk Selectline
Bij KFC Dessel Sport gebruiken ze voor het 
aanbrengen van de belijning inmiddels 
alweer twee jaar de kant-en-klare Selectine-
laagverbruik-belijningsverf, geproduceerd door 
Lumiforte in Baarle-Nassau. Zowel in Nederland 
als in België werken ze samen met distributeurs 
als Rofraline, Scheepers Sport en Amo Sport. In 
België vindt overigens ook een rechtstreekse 
verkoop plaats vanuit de producent aan clubs 
en gemeenten. Dimitri Daeseleire is account-
manager van Selectline in België. Hij vertelt: ‘In 

de sportbranche is Lumiforte met de merknaam 
Selectline actief als producent van belijnings-
verf voor sportvelden. Lumiforte werkt met een 
ambitieus team van 85 medewerkers en hecht 
waarde aan het distributeursnetwerk.’
‘Zonder hen zou ons bedrijf niet zo succesvol 
zijn. Het salesteam voor de belijningsproducten 
is de afgelopen vijf jaar uitgebreid. Naast de 
twee accountmanagers in België, bevat het 
commerciële team twee accountmanagers in 
Frankrijk, een international accountmanager 
EMEA (Europa, Midden-Oosten, Afrika), een 
area marketer, een salessupport en een com-
mercial manager. Lumiforte is marktleider in 
de productie en ontwikkeling van innovatieve 
coatings. Deze coatings worden ook ingezet in 
de internationale tuinbouw om lichtinval in de 
kas te beïnvloeden.’

Onverdund
Daeseleire vervolgt: ‘Voor de sportbranche 
maken we dus de bekende witte lijnen en belij-
ningsmachines. Selectline, met meer dan dertig 
jaar ervaring in deze branche, biedt een com-
plete range aan kant-en-klare belijningsverf 
en concentraat belijningsverf om sportvelden 
te belijnen. De belijningsverven blinken uit 
in witheid en slijtvastheid. Voor het optimaal 
aanbrengen van de belijningen ontwikkelde 
Selectline een eigen range belijningsmachines. 
De kant-en-klare belijningsverven zijn zeer 
gebruiksvriendelijk en kun je op grasvelden 
aanbrengen zonder ze te verdunnen met 
water. Daarnaast maken we voor het belijnen 
van sportvelden een serie concentraatbelij-
ningsverf, waarbij de gebruiker zelf de witheid 
kan bepalen. De producten van Selectline zijn 
perfect wit van kleur, behouden hun stabili-
teit in de jerrycan en zijn slijtvast. We kennen 
korte levertijden, dankzij de lokale productie, 

en richten ons op het consequent leveren van 
topkwaliteit en -service. Elke productiebatch 
ondergaat een kwaliteitscontrole in ons eigen 
laboratorium en samples slaan we op voor toe-
komstig gebruik.’

Witheid
Het beste is het om te gaan belijnen op zo 
droog mogelijk gras. Dat geeft de beste hech-
ting en bestandheid tegen een regenbui. 
Ervaring leert dat het beter is geen lijnen te 
trekken op een bedauwd veld. Met een belij-
ningsproduct zoals dat van Selectline, afhan-
kelijk van onder andere luchtvochtigheid en 
temperatuur, kan de verf in warme maanden 
vaak al binnen tien minuten droog zijn. De 
droogtijd van het Selectline-product is dus vrij 
kort. Het maakt namelijk een groot verschil of 
je 3 of 15 liter gebruikt voor één veld. Echter… 
wat bedoelt Daeseleire met dat clubs zelf de 
witheid kunnen bepalen? Hij vertelt: ‘De licht-
inval bepaalt mede de zichtbaarheid, maar ook 
de kleur van de lijnen. Ook daarmee heb je als 
lijnentrekker te maken. Bij kunstlicht kan een 
witte lijn er opeens heel anders uitzien. Dat 
heeft te maken met de golflengte, de kleurtem-
peratuur van het kunstlicht in graden kelvin. 
Scheidsrechters willen over de kleur van de lij-
nen nogal eens opmerkingen maken als ze die 
niet als wit ervaren.’

Tot slot
Tijdens een eerdere reportage van 
Fieldmanager over het Belgische amateurvoet-
balland bleek het ons al: gemotiveerde vrijwil-
ligers krijgen niet altijd de volledige erkenning 
en eer voor het werk die hun toekomt. Dat ken-
nen we in ons land ook. Bij onze zuiderburen is 
het echter nog lastiger dan bij ons om aan vrij-
willigers te komen. Dit, terwijl ze broodnodig 
zijn. Daeseleire wil hier nog het volgende over 
kwijt: ‘Wij zien de vrijwilligers die de velden 
onderhouden als enorm belangrijke mensen 
binnen clubs. Zij zorgen er immers elke week 
weer voor dat iedereen kan spelen!’
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